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Írásbeli választ igényl ő kérdés
Dr. Kövér László úrnak
az Országgyű lés elnöke részére

Helyben

Tisztelt Elnök Úr !

A Házszabály 91 . § alapján kérdést kívánok feltenni Dr. Fazekas Sándor vidékfejlesztési miniszter
úrhoz :

„Miért sír a sz ődligeti erdő?”
címmel .

Tisztelt Miniszter Úr!

Az egyes miniszterek, valamint a Miniszterelnökséget vezet ő államtitkár feladat- és hatáskörérő l szóló
212/2010 . (VII. 1 .) Korm. rendelet 94. § e) pontja alapján Ön felel az erdőgazdálkodásért, ezért
kérdésem megválaszolása is az Ön feladatkörébe tartozik .
Talán azt gondolhatnánk, hogy legalább egy nemzeti parkban biztonságban vannak a védet t
madaraink . Aztán a napokban kiderült, hogy sajnos ez mégsem így van . A sződligeti polgármeste r
kérésére ugyanis engedély nélküli fairtást végeztek a Duna-Ipoly Nemzeti Park területén . A madarak
költési idejében történt az erdő irtás, összesen 17 széncinege pusztult el az áthelyezett odú k
következtében, a széncinege évében . Szégyen ez az önkormányzatra, természetvédelemre és a
hatóságokra, hogy vegetációs időszakban, amikor már a madarak vészkelnek, kiadtak fakitermelésre
engedélyt .
A természet védelmérő l szóló 1996 . évi LIII . törvény 28 . § (4) bekezdése alapján védett természet i
területen lévő erdőben a fakitermelést vegetációs időszak alatt csak kivételesen indokolt esetben (pl .
növényegészségügyi okból), a természetvédelmi hatóság hozzájárulásával lehet végezni . Az
erdőtörvény is kitér erre, hogy csak különösen indokolt esetben engedélyezhető vegetációs időszakban
a fakitermelés .
Az önkormányzatnak a 10 éves erdészeti kerettervre volt meg az engedélye, amit meg is kaptak ,
viszont a vegetációs id őszakra a fenn említett törvények szerint külön engedélyt kell kérni az erdészeti
és a természetvédelmi hatóságoktól . Ez elmaradt, nem kértek, így nem is kaphattak ilyen engedélyt .

Ennek kapcsán kérdezem Miniszter Urat :

1) Hogyan lehetséges az, hogy az önkormányzat elfelejti kikérni a vegetációs id őszakra
vonatkozó külön engedélyt ?

2) Mi indokolta, hogy vegetációs id őszakban történjen a fairtás, és nem az erdészet i
hagyományoknak megfelelő időpontban, őszi vagy téli időszakban?

országgyűlési képviselő

Várom megtisztel ő válaszát !

Budapest, 2011 . május 16 .
/ (', ,

Dr. Oláh Lajos
országgyű lési képviselő
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